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Nr. 33 BRIEF VAN DE MINISTER VAN VOLKSHUISVESTING, RUIMTE-
LIJKE ORDENING EN MILIEUBEHEER

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 16 juni 2009

Naar aanleiding van het verzoek van de vaste commissie voor Volkshuis-
vesting, Ruimtelijke Ordening en Milieubeheer doe ik u onderstaand de
gevraagde nadere informatie toekomen.

In het Algemeen Overleg van 9 juni 2009 heb ik aangegeven dat op basis
van de op dat moment mij bekende informatie de inzet van de Vlaamse
overheid ten aanzien van een bijdrage van Eternit gericht was op het
verkrijgen van een bijdrage in natura. De Vlaamse overheid was met
Eternit in onderhandeling over het inrichten van een stortplaats op een
terrein van Eternit. De bedoeling was dat Eternit aldus zelf de verantwoor-
delijkheid zou dragen voor inrichting, beheer en nazorg van een
saneringsberging. Door bij sanering vrijkomend asbest te storten in een
eigen saneringsberging zou een aanzienlijke besparing van kosten bereikt
kunnen worden.

Ik heb de commissie geïnformeerd over het feit dat op 10 juni 2009 een
overleg zou plaatsvinden tussen ambtenaren van mijn ministerie en
ambtenaren van de Openbare Vlaamse Afvalstoffen Maatschappij
(OVAM). In dit periodieke overleg worden grensoverschrijdende zaken op
het bodembeleidsterrein besproken, waaronder het kostenverhaalbeleid
ten aanzien van Eternit. Dit overleg heeft op de aangegeven datum plaats-
gevonden.

Op basis van de door OVAM naar aanleiding van dit overleg verstrekte
informatie kan ik u thans informeren dat als gevolg van onrust onder
omwonende buurtbewoners het plan van het inrichten van een stortplaats
is verlaten en dat is besloten tot een financiële bijdrage. Eternit heeft
vrijwillig voor een eerste saneringsproject, en – niet vanuit enige
aansprakelijkheidserkenning – een bijdrage van zo’n 20% betaald in de
saneringskosten.
Voor een tweede project lopen de onderhandelingen nog. In dit vervolg-
traject zal gewerkt worden met vrijwillige meldingen van particulieren, die
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vermoeden een asbestverontreiniging in hun grond te hebben. Er is nog
geen zicht op de financiële omvang van de tweede fase.
In Nederland was het afgelopen jaar mijn eigen inzet voor kostenverhaal
bij Eternit gericht op het verkrijgen van een bijdrage in natura. Bezien is of
Eternit op grond van Europese regelgeving een verplichting zou hebben
tot het terugnemen van in het verleden op de markt gebrachte produkten
en afvalstoffen. Ik vind deze mogelijkheid aantrekkelijk om twee redenen.
In de eerste plaats is de jurisprudentie ten aanzien van de mogelijkheid
van kostenverhaal op grond van de Wet bodembescherming zodanig dat
ten aanzien van verontreiniging veroorzaakt vóór 1975 voor de Staat
vrijwel geen mogelijkheden bestaan om kosten van sanering te verhalen.
Indien een zogenaamde recallverplichting kan worden geëffectueerd zou
dit een aanzienlijke verruiming van de mogelijkheden betekenen. In de
tweede plaats zou bij het terugnemen van produkten en afvalstoffen door
Eternit gebruik gemaakt worden van de bij het bedrijf aanwezige expertise
in het omgaan met deze stoffen hetgeen een goede zaak is bij het verwij-
deren van het materiaal. Hoewel de Europese regelgeving aanknopings-
punten lijkt te bieden, is er nog geen jurisprudentie over het terugnemen
van afvalstoffen. In de gesprekken met Eternit heeft het bedrijf afwijzend
gereageerd.

Bij de in Nederland gekozen aanpak staat de zorg voor de gezondheid van
mensen voorop. Zo is eerst een regeling voor slachtoffers opgezet,
waaraan Eternit op vrijwillige basis deelneemt. Verder is door de overheid
opdracht gegeven voor de sanering van asbesthoudende wegen in
bepaalde regio’s in de provincies Overijssel en Gelderland. Het hiermee
gemoeide bedrag bedraagt naar verwachting tenminste € 30 miljoen. De
hoogte van deze kosten heeft Eternit er tot nu toe van weerhouden om
een financieel gebaar te maken.

Wellicht dat de met de Vlaamse overheid gemaakte afspraak en nog te
maken afspraken een aanknopingspunt bieden om ook met het Neder-
landse bedrijf tot afspraken over een financiële bijdrage te komen. Ik heb
mijn ambtenaren opdracht gegeven met het oog hierop een gesprek met
de directie van Eternit voor te bereiden.

De minister van Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Milieubeheer,
J. M. Cramer
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